
از رقابت های جام جهانی فوتبال ســاحلی شروع کنیم. 
شــما برای بازی ایران برابر برزیل در ورزشــگاه حضور 

داشتید؟
 من به دیدار تیم ملی ســاحلی مقابل برزیل رفتم که حمایت کامل خود را نشان 
دهم. بســیار به عملکرد بازیکنان فوتبال ســاحلی ایران افتخــار کردم. روحیه 
جنگندگی و طــرز بازی بازیکنان تیم ملی فوق العاده بود و مطمئن هســتم که 

ایران در بازی برابر مکزیک به پیروزی خواهد رسید.
چــه زمانــی بــه ایــران بازخواهیــد گشــت؟ چــرا کــه 
گمانه زنی های مختلفی در این زمینه مطرح شده و پاسخ 

شما می تواند شفاف سازی کند؟
 من بعد از پایان نشست مربیان تیم های ملی که در کوالالامپور برگزار می شود 

به تهران بازخواهم گشت.
درباره تعویق شــش ماهه حقوق تان در تیم ملی صحبت 
کنید. طبق توافق قبلی باید تا به حال در دو مرحله پول های 
قراردادتان را می گرفتید امــا مرحله دوم به تعویق افتاده 
اســت. گفتــه می شــود ناراحتی شــما از فدراســیون و 
تاخیرتان در بازگشــت به ایران، به دلیــل حقوق تان بود 
که پرداخت نشــده و حتی مطرح شــد که دیگر به ایران 
بازنخواهید گشــت! برای حل این موضوع، فدراسیون 

صحبتی با شما انجام داده است؟
 این مسائل خصوصی و محرمانه اســت و بنده علاقه ای ندارم در مصاحبه ای 

عمومی راجع به اینگونه مسائل صحبت کنم.
در مورد تیم ملی فوتبــال و برنامه های ایــن تیم صحبت 
کنید. امروز تا چه اندازه نســبت به برنامه های خود که از 
قبل آنها را تدوین کرده اید با آن مطابقت دارید؟ آیا نسبت 

به این برنامه ها جلوتر هستید یا عقب؟
 امیدوارم که در اردوی بعدی بتوانیم شــاهد آن باشیم یکسری مشکلات که در 
اردوی قبل از ترکمنستان با آن دست و پنجه نرم کردیم را حل شده ببینیم و دیگر 

شاهد چنین مشکلاتی نباشیم.
فکر می کنید چــرا قول های زیادی دربــاره تیم ملی داده 

می شود اما عملا اتفاقی نمی افتد؟
 نمی دانم. شما نباید این سوال را از من بپرسید. بنده به عنوان سرمربی تیم ملی 
ایران همیشــه اینگونه عمل می کنم: »من قول های کمتری می دهم و سعی 
می کنم دستاورد بیشــتری داشته باشم.« اگر راجع به بقیه سوالی دارید لطفا از 

خودشان بپرسید.
آیــا همچنــان شــاهد وعده های عمل نشــده از ســوی 

فدراسیون فوتبال هستید؟
 پاسخ این سوال را من نباید بدهم!

بــه نظر می رســد عــده ای نمی خواهنــد فوتبــال ایران 
پیشــرفت کند، آن هم در شــرایطی که تیم ملــی در راه 

انتخابی جام جهانی راه بســیار دشواری دارد. چه پیامی 
برای این افراد دارید؟

 می توان گفت که صعود به جام جهانی روسیه مثل یک عملیات غیرممکن برای 
ایران خواهد بود! مطمئنا یک وظیفه و مســوولیت بسیار سنگین برای فوتبال 
ایران خواهد بود که در این راه باید تعهد و انگیزه کامل برای دستیابی به این رویا 

و تحقق خواسته های هواداران به خرج داده شود.
گفتید عملیــات غیرممکن! در این مورد بیشــتر توضیح 

می دهید؟
 نکته اولی که باید به آن توجه کنیم این است که آسیا 4 سهمیه در روسیه خواهد 
داشت که بار دیگر تکرار می کنم 3 ســهمیه کم و بیش از قبل مشخص است، 
ژاپن، کره جنوبی و استرالیا. ثانیا یک ســهمیه برای تیم های درجه اول ایران، 
امارات، قطر، عربستان، چین، ازبکستان و در پشت سر آنها عمان، اردن، عراق 
و کره شمالی می ماند. بسیار واجب است که بتوانیم یک برنامه آماده سازی بسیار 
قوی، جدی و کارآمد را برای موفقیت تیم ملی داشــته باشــیم. در حال حاضر 
لحظات بسیار حساس و خطیری را پیش روی خود داریم و امکان از دست دادن 
هیچ موقعیت یا زمانی را نخواهیم داشت. در زمان مناسب اگر حمایت صحیح 
بــا منابع لازم و همینطــور راهکارهای مرتبط صورت نگیرد بــه گونه ای فرار از 
مســوولیت خواهد بود. هیچ شکی ندارم که هواداران خوب تیم ملی استحقاق 
دیدن تیم ملی کشورشان را در جام جهانی روسیه دارند. اگر بخواهیم به آن رویا 
برای تیم ملی ایران دست پیدا کنیم، باید حمایت های مناسب در زمان درست 

صورت بگیرد.
گفته بودید که نمی خواهم پشت دروغ ها و وعده های الکی 
دیگران پنهان شــوم. کفاشــیان مدعی است که منظور 
شما از این جمله او نبوده و تاکید دارد که عده ای به دنبال 
اختلاف افکنی بین کی روش و من هســتند و می خواهند 

این رابطه خوب را خراب کنند. آیا این واقعیت دارد؟
 صحبت هایی که آقای کفاشیان، رییس فدراسیون فوتبال انجام داده اند، کاملا 

درست است و حق با ایشان است.
در مورد بازی های دوســتانه تیم ملی فقــط دیدار با ژاپن 
هماهنگ شــده اســت. آیا بازی های دیگر در دستور کار 

است؟
 طبــق تقویم فیفا تنها زمانی که ما فرصت انجام بازی دوســتانه را داریم مقابل 

ژاپن خواهد بود و فعلا فقط این دیدار قطعی شده است.
ایـــــــران همچنـــــــــان در رده بندی فیفا تیم اول آسیاست. در رده بندی 
اخیــر تیم ملی به رده 38 دنیا صعود کرد. به نظر شــما علــت اینکه تیم هایی 
چون ژاپن، کره و اســترالیا در رنکینگ آســیا در رتبه ای پایین تر از ایران قرار 
دارند چیســت؟ در حالی که شما قدرت این ســه تیم را از جنبه های مختلف 

بیشتر از ایران می دانید؟
 مســاله ای که اهمیت دارد بسیار ساده است. بله، ایران در حال حاضر تیم اول 
آسیاست. این را بپذیرید و از آن لذت ببرید. مطمئنا بسیاری از افراد به این مساله 

افتخار می کنند و به آن احترام می گذارند و افراد اندکی نیز هســتند که همیشه 
در حال گلایه هستند و از اینکه تیم ملی در رتبه نخست آسیا قرار دارد، خرسند 

نیستند.
از جوانگرایی ایجاد شــده در تیم ملی راضی هستید و آیا 
این روند یعنی جوانگرایی در تیم ملی همچنان ادامه دارد؟
 بله، ما پتانسیل خوبی داریم ولی باید در نظر بگیریم که کیفیت بدون تجربه منجر 
به موفقیت نخواهد شد. مثل این می ماند که شما بخواهید خلبان یک هواپیما 
را در اتاقک های شبیه سازی شده تمرین دهید و هیچ گاه فرصت فرود یا تمرین 

در آسمان را به این خلبان ندهید.
فکر نمی کنید انجام این کار به خاطر کمبود تجربه بازیکنان جوان کمی با ریسک 
همراه باشــد و در نهایت شاهد کسب نتایجی مانند دیدار با ترکمنستان باشیم؟ 
اگر می خواهید این کار را ادامه دهید، در نتیجه و موفقیت چه اتفاقی می افتد؟

 راجع به این مطلب هیچ شــکی نیســت. ریســک بالایی اینجا وجود دارد و ما 
نمی توانیم هم بــرای آینده خودمان را آماده کنیم و هم در حال حاضر نتیجه به 
دست بیاوریم، اگر بخواهیم این دو کار را همزمان انجام دهیم. فراموش نکنیم 
که بازی های مقدماتی در راه صعود به جام جهانی 2018 روسیه زمان دستیابی 

به اهداف مان است، نه زمان یادگیری.
لیگ پانزدهم چــه میزان در انتخاب شــما برای تیم ملی 

تاثیر دارد؟
 من همیشــه سعی می کنم که از بهترین بازیکنان که شکل دهنده بهترین تیم 

باشند، استفاده کنم.
گفته می شود بازیکن ایرانی جدیدی که در خارج از ایران 
بازی کند را مدنظر دارید. چند روز قبل خبری منتشر شد 
مبنی بر اینکــه طاها زارعی دروازه بان ایرانی شــاغل در 

پرتغال زیر ذره بین شماست؟
 من به شــخصه همیشــه در حال برنامه ریــزی و تلاش در راســتای بالا بردن 
ارزشهای تیم ملی هستم و اعتقاد راسخ دارم که فقط زمانی یک بازیکن را به تیم 
ملی دعوت  کنم که آن بازیکن بتواند به ارزشــهای تیم ملی اضافه کند، در غیر 

این صورت از آن بازیکن دعوت به عمل نمی آورم.
گفته می شــود یک مربی ایرانی دیگر و یــک مربی با هر 
ملیت دیگری برای اضافه شــدن به کادر فنی تیم ملی در 
هر بخشی )فنی، پزشکی، فیزیوتراپی و یا دروازه بانی( در 
دستور کارتان قرار دارد. موضوع مربیگری جواد نکونام 

به عنوان دستیار شما در تیم ملی به کجا رسید؟
 همانطور کــه همه می دانند ما علاقه مند هســتیم که جواد نکونــام را به کادر 

مربیگری اضافه کنیم.
آیا در مسیر صعود تیم ملی به المپیک، تیم امید را همراهی 

می کنید؟
 خیر، همانگونه که شما می دانید تیم ملی امید جزیی از وظایف و مسوولیت های 

من نیست. من به اندازه کافی در تیم ملی کار دارم.

ورزشی

خبر آخر

چهره روزاینستوگرافی

استرلینگ در سیتی 
سرانجام رحیم استرلینگ با 
آرزویش رسید و با 49 میلیون 
یورو به منچستر سیتی 
پیوست.

تیتر دو

علاقه مندی »نایکی« به 
اسپانسری تیم ملی فوتبال

شــرکت نایکی آمریکا ابراز علاقه مندی کرده بود که 
به عنوان اسپانســر پوشــاک تیم ملی در صورت لغو 

تحریم ها فعالیت کند.
عباس ترابیان دبیر کمیته بازاریابی فدراسیون فوتبال 
با اشــاره به اینکه یک ماه قبل با یکی از افراد بســیار 
موثر در بخش پوشاک ورزشــی ملاقاتی داشتیم به 
ایسنا، گفت: شرکت نایکی آمریکا عنوان کرده بود که 
علاقه مند است به عنوان اسپانسر پوشاک تیم ملی 
فعالیت کند اما به واسطه فشار دولت آمریکا به دلیل 

وجود تحریم ها نمی تواند در این زمینه فعالیت کند.
وی ادامه داد: علاوه بر این شــرکت هایی همچون 
پوما، آدیداس و کاپا ابراز علاقه مندی کرده بودند که 
به عنوان اسپانسر پوشــاک تیم ملی فعالیت کند اما 
زمانــی که قرار بود بحث جدی شــود، به دلیل وجود 

تحریم ها کنار می کشیدند.
دبیر کمیته بازاریابی فدراســیون فوتبال با اشاره به 
اینکه پس از لغــو تحریم ها هم اکنــون باید با تامل 
بیشــتری در رابطه با اسپانســرهای تیم ملی اقدام 
کنیم گفت: در حال حاضر تیــم ملی فوتبال ایران 
در رتبه اول آســیا قرار دارد و با توجه به تفاهم انجام 
شــده در ســطح بین المللی و لغــو تحریم ها، قطعا 
پیشنهادات بیشــتری برای اسپانسرینگ پوشاک 

تیم ملی ارائه خواهد شد.
ترابیان خاطرنشــان کــرد: در حالی یــک ماه پیش 
جلسه ای درخصوص شرکت نایکی داشتیم که آن ها 
ابراز علاقه مندی کرده بودند پس از لغو تحریم ها و در 
صورت انجام تفاهم با تیم ملی فوتبال ایران به منظور 

تهیه پوشاک همکاری کنند.

صعود همزمان 4 سابریست 
در جدول 64 نفره

دومین روز از مسابقات شمشیربازی قهرمانی جهان 
با برگزاری دیدارهای انفرادی اسلحه اپه مردان و زنان 
در مسکو روسیه پیگیری شــد. در این رقابت ها طاهر 
عاشوری تنها نماینده کشورمان در مرحله مقدماتی و در 
مصاف با نمایندگان قزاقستان و لتونی به دو برد دست 
یافت اما مقابل 3 حریف دیگر خود از فنلاند، کره جنوبی 
و سوئد متحمل شکست شد. در پایان مرحله مقدماتی 
مسابقات شمشیربازی قهرمانی جهان در اسلحه اپه 
که با حضور 210 شمشیرباز برگزار شد، طاهر عاشوری 
با 2 برد و 3 باخت موفق به صعود به جدول حذفی و 128 
نفره مسابقات شد. همچنین دیدارهای جدول ۶4 نفره 
مسابقات شمشیربازی قهرمانی جهان در اسلحه سابر 
در حالی پیگیری شــد که طــی آن مجتبی عابدینی، 
علی پاکدامن، محمد رهبــری و محمد فتوحی برابر 
حریفان شان صف آرایی کردند. بر این اساس محمد 
رهبری با کســب 5 برد مقابل حریفانی از کشــورهای 
ایرلند، کنگو، مجارستان و کویت و متحمل شدن یک 
باخت مقابل نماینده اسپانیا از مرحله مقدماتی صعود 
کرد. رهبری به واســطه کســب امتیازات بالا در این 
مرحله به طور مستقیم به عنوان نخستین بازیکن ایران 

راهی جدول ۶4 نفره شد.

داورزنی در اجلاس دپارتمان 
لیگ جهانی والیبال

رییس فدراسیون جهانی والیبال از محمدرضا داورزنی 
برای حضور در اجلاس دپارتمان لیگ جهانی دعوت 
کرد. اجــلاس دپارتمان لیگ جهانی والیبال روزهای 
2۶ تا 29 مردادماه در مقر این فدراســیون در سوییس 
برگزار می شود که آری گراسا رییس فدراسیون جهانی 
والیبال از محمدرضا داورزنی، رییس فدراسیون والیبال 
ایــران به عنوان عضــو دپارتمان لیــگ جهانی برای 
شرکت در اجلاس ســالیانه این دپارتمان دعوت کرد. 
براساس برنامه اعلام شده از سوی فدراسیون جهانی 
والیبال، داورزنی باید روز یکشنبه )25 مرداد ماه( راهی 
سوییس شود و روزهای دوشنبه تا پنج شنبه در اجلاس 
دپارتمان لیگ جهانی شــرکت کند. این اجلاس هر 
سال همزمان یا پس از دور نهایی لیگ جهانی با حضور 
کشورهای شرکت کننده و مقامات و مسوولان مربوطه 
برگزار می شود و در خصوص ارزیابی مسابقات برگزار 
شــده و نحوه برگزاری آن در سال آینده بحث و بررسی 
می شود. رییس فدراسیون والیبال ایران روز جمعه )30 

مردادماه( به کشور بر می گردد.

دوومیدانی کاران اعزامی به 
کازانف معرفی شدند

با تصمیم فدراسیون دوومیدانی قرار شد 11 دوومیدانی 
کار به جام کازانف اعزام شــوند تا شــانس خود را برای 
رسیدن به ورودی المپیک امتحان کنند. در بخش مردان 
وحید صدیق در پرش سه گام، کیوان قنبرزاده در پرش 
ارتفاع، حســن تفتیان در دوی 100 متر، رضا قاسمی 
)در 100 متر هم رقابت خواهد داشت( و محمدحسین 
ابارقی در دوی 200 متر، سجاد هاشمی و مهدی زمانی 
در دوی 400 متر و خلیل ناصری و احمد فرود در دوهای 
نیمه استقامت نمایندگان کشورمان هستند. همچنین 
در بخش بانوان لیلا رجبی دارنده نخستین مدال تاریخ 
ایران در بازی های آسیایی و الناز کمپانی رکورددار ملی 
دوی 100 متر با مانع در ترکیب تیم ملی قرار گرفتند. لیلا 
رجبی که پیش از این به دلیل مصدومیت در رقابت های 

قهرمانی و جایزه بزرگ آسیا شرکت نکرده بود.

7

آقای شیرجه
پیمان حســینی ســتاره تیم ملی فوتبال 
ســاحلی این روزهای ماست. دروازه بان 
نوشــهری و خوش اســتیل تیم ملی یک 
دو سالی اســت که با حضور مطمئنش 
ایــران خیــال همــه را  در ون دروازه 
راحت کرده اســت. او روز گذشته و در 

برابر مکزیک یک نمایــش خیره کننده 
داشــت. نمایشــی که حتی شــکاف چند 

ســانتیمتری روی پیشــانی اش مانع اجرای 
آن نشــد و به خوبی از دروازه ایران محافظت 

کــرد تا تیم ملــی به یک چهــارم نهایی جام راه 
پیــدا کنــد. لژیونر تیم ملی این روزهــا امید اول ما 

برای کســب موفقیت هــای بزرگتر در جــام جهانی 
است. پرتغال 

عملیات غیرممکن 2
کی روش و گلایه هایش از آماده سازی برای صعود به جام جهانی

کارلوس کی روش ســرمربی تیم ملی فوتبال ایران کماکان در زادگاهش پرتغال در حال استراحت است و با تمدید مرخصی در حال تجدید قواست. سرمربی 
تیم ملی در ایام تعطیلات اما از فکر کردن به تیم ملی ایران غافل نیست. او چند روز پیش بازی فوتبال ساحلی ایران و برزیل را در جام جهانی از نزدیک به نظاره 

نشست و حالا در یک گفت وگوی مفصل از دغدغه ها و دلشوره هایش برای فوتبال ایران می گوید. آنچه ظاهرا تمامی ندارد.

تابســتان امســال ســفر بازیکنان فوتبال به ترکیه مد شده 
است. البته آنها با هدف گذراندن تعطیلات به آنجا نمی روند، 
بلکه هدف شان جهشــی تازه در مسیر حرفه ای شان است 
یا اینکه بتوانند در آخرین قرارداد حرفه ای شــان پول خوبی 
به جیب بزننــد. در ســوپرلیگ )لیگ ترکیه( که همیشــه 
ستارگان فوتبال را به سوی خودش کشانده، رقابتی نزدیک 
و ورزشگاه هایی پر از تماشاگر انتظار آنها را می کشد. تافارل، 
گئورگی هاجی، جی جی اوکوچا در دهه 90، روبرتو کارلوس 
و نیکولاس آنلکا در ســال های 2000 و گوتی، فیلیپه ملو و 
ممدو نیانگ در ســال های 2010 بازی در فوتبال ترکیه را 
تجربه کردند. بازیکنانی که برای فصل 201۶-2015 قرار 
است در سوپرلیگ بازی کنند نام های بزرگی دارند، هرچند 
بیشتر آنها دوران اوج شان را پشت سر گذاشته اند. ساموئل 
اتوئو )آنتالیااسپور(، لوکاس پودولسکی )گالاتاسرای(، نانی 
)فنرباغچه( و استفان امبیا )ترابزون اسپور( بازی در لیگ  
ترکیه را تجربه خواهند کرد. رابین فان پرســی )فنرباغچه( 

هم به تازگی به این گروه اضافه شده است.

 انگیزه مالی
وقتی وحید هلیلودزیچ، ســرمربی الجزایر در جام  جهانی 
تابســتان گذشــته به ترابزون اســپور رفت، کارل مجانی، 

بازیکنش در تیم  ملی را هم با خودش به آنجا برد. او بعد از بازی 
در آژاکسیو، موناکو، المپیاکوس و والنسین، در توجیه این 
انتقال گفت: »اگر اروپا و کشورهای حوزه خلیج فارس را در 
نظر بگیرید، ترکیه بینابین آنها قرار دارد. شرایط مالی در ترکیه 
خیلی بهتر از اروپاســت و حتی می تواند نزدیک لیگ های 
حوزه خلیج فارس باشــد اگرچه از نظر کیفیــت فنی بالاتر 
است.« باشگاه ها شرایط مالی خوبی دارند و از آن برای جذب 
نام های بزرگ استفاده می کنند. 10 سال پیش فنرباغچه 
توانست نیکولاس آنلکا را از منچسترسیتی بخرد. دو سال 
بعد، روبرتو کارلوس به فنرباغچه پیوست. در ژانویه 2013، 
گالاتاسرای خرید خیلی خوبی داشت و وسلی اسنایدر را با 

7/5 میلیون یورو از اینترمیلان خرید.
هرچند رشــد اقتصادی ترکیه نسبت به یک دهه قبل کمتر 
شده، ولی در ســال 2014 )3 درصد( همچنان مثبت بود. 
باشــگاه های فوتبال و مالکان میلیونرشــان از این شرایط 
به خوبی اســتفاده می کنند. عزیز ییلدیریم، رییس باشگاه 
فنرباغچه که به خاطر مشارکت در تبانی مسابقات محکوم 
به زندان شده، با ساخت  و ساز توانسته ثروت زیادی جمع کند. 
او در سال 2000، باشگاه »فنریوم« را راه اندازی کرد؛ شرکت 
عرضه پوشاکی که در کشورهای مختلف ۶4 فروشگاه دارد. 
موسی سو که بعد از کسب عنوان آقای گلی لیگ فرانسه به 

فنرباغچه رفت، می گوید: »فنرباغچه همه جا هوادار دارد. 
این تیم در جهان 20 تا 25 میلیون هوادار دارد. حتی وقتی در 
فرانسه هستم، متوجه حضور هواداران می شوم. فنر باشگاه 
فوق العاده  بزرگی اســت.« گالاتاسرای، رقیب تاریخی هم 
در این ســال ها از فنر عقب نمانده اســت. در سال 2011، 
سهم باشگاه در بورس به 182 یورو رسید که معادل رشد 40 
درصدی قیمت از زمان ورود به بورس در ســال 2000 بود. 
باشگاه که مالک جزیره  ای در بسفر است، سال هاست که در 
مسکن سرمایه گذاری می کند. در سال 2014، گالاتاسرای 
توانست در رتبه هجدهم ثروتمندترین باشگاه های جهان 
قرار بگیرد. ترابزون اســپور، یکی از معدود باشگاه هایی که 
توانسته با سه باشگاه بزرگ شــهر استانبول رقابت کند، در 
ســال 2011 با 59 میلیون، به عنوان یازدهمین سرمایه در 
بورس های اروپایی شناخته شد. امتیاز دیگر این باشگاه ها 
این است که به عنوان سازمان  مالیات نمی دهند یا خیلی کم 
مالیات می دهند و می توانند دستمزدهای بالایی به بازیکنان 
بدهند )12/۶ میلیون یورو برای دروگبا در گالا، 3/2 میلیون 
یورو برای اسنایدر، 4 میلیون یورو برای اتوئو...(.  مالیات این 
بازیکنان بیشتر از 15 درصد نیست. مجانی می گوید: »در 
ترکیه مالیات فقط 15 درصد اســت و نسبت به لیگی مثل 

لیگ فرانسه درآمد بیشتری دارید.«

ترکیه، خانه لوکس ستاره ها
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